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PROTOKÓŁ nr XLVII 
z Sesji Rady Gminy Białogard 

31 stycznia 2018 r. 
 
 Posiedzenie XLVII Sesji Rady Gminy Białogard rozpoczęło się o godz. 12.40 na sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard. W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych Gminy 
Białogard, 26 Sołtysów oraz zaproszeni goście i pracownicy Urzędu Gminy Białogard (wg. 
załączonej listy obecności). 
   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk, który dokonał otwarcia XLVII Sesji 
oraz powitania zebranych. Protokołowała Pani Karolina Dudkiewicz– Podinspektor ds. 
działalności gospodarczej, wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 
obsługi Rady Gminy. 
   Następnie Przewodniczący, na podstawie listy obecności, stwierdził kworum- niezbędną do 
przeprowadzenia obrad i podejmowania wiążących decyzji oraz uchwał po czym poddał pod 
głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy. Radni przyjęli bez 
uwag protokół w głosowaniu wynikiem 14:0:0. Przed zatwierdzeniem zaproponowanego 
porządku XLVII Sesji Rady Gminy, Pan Kazimierz Gregorczyk zwrócił się z zapytaniem do 
obecnych o ewentualne propozycje zmian. Wójt Jacek Smoliński zgłosił wniosek  
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
Białogard do zawarcia umowy użyczenia z Województwem Zachodniopomorskim- 
Zachodniopomorskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie w celu powierzenia 
Gminie Białogard wykonania zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w nr 163 i 166 w granicach administracyjnych 
Gminy Białogard oraz w sprawie nadania numerów przystankom komunikacyjnym, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Białogard. Przedmiotowy projekt uchwały został 
włączony do porządku w wyniku głosowania : (13:0:1) . 
W związku z powyższym Przewodniczący przedstawił proponowany porządek Sesji  
w poniższym brzmieniu: 
 
 1. Otwarcie sesji, w tym:  
-stwierdzenie kworum,  
-przyjęcie porządku obrad,  
-przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Białogard.  
2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  
Gminy.  
3. Interpelacje i zapytania Radnych.  
4.Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach:  
a) zmian w budżecie gminy na 2018 r,  
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-2034,  
c) odwołania delegata do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno- Gospodarczych  
w Białogardzie,  
d) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białogard,  
e) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,  
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w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi,  
f) upoważnienia Wójta Gminy Białogard do zawarcia umowy użyczenia z Województwem 
Zachodniopomorskim- Zachodniopomorskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie  
w celu powierzenia Gminie Białogard wykonania zadania zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w nr 163 i 166 w granicach 
administracyjnych Gminy Białogard oraz w sprawie nadania numerów przystankom 
komunikacyjnym, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Białogard, 
g) zasad przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym, 
h) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białogard. 
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
7. Zamknięcie XLVII Sesji Rady Gminy Białogard. 
 
Ad. 2.  

Wójt Gminy Pan Jacek Smoliński przedstawił informację ze swej działalności między 
sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy. Wyjaśnił, iż w okresie od 29 grudnia 2017r. 
do 30 stycznia 2018r. zostało zrealizowanych 9 uchwał Rady Gminy oraz wydanych 13 
zarządzeń. Podziękował za zaangażowanie mieszkańców w organizację różnych spotkań, 
imprez i uroczystości jakie odbywają się na terenie Gminy Białogard, a w których stara się,  
w miarę możliwości brać udział. Dodał, iż: 
- w odpowiedzi na wniosek złożony przez Sołtysów w sprawie zmiany wysokości prowizji od 
dostarczonych nakazów płatniczych na łączne zobowiązanie pieniężne i decyzji w sprawie 
wymiaru podatku od nieruchomości, mając zgodę Rady zostanie zwiększona stawka z 3,50zł 
na 5,00zł za każde doręczone pismo. 
- w wymienianym okresie odbyła się również Sesja Rady Powiatu, na której omawiane były 
m.in. sprawy związane ze zmianą ustawy Prawo Wodne i powstaniem nowej instytucji pod 
nazwą Wody Polskie, 
- trwa nabór na stanowisko Dyrektora Szkoły w Kościernicy, 
- ogłoszony został przetarg na remonty dróg gminnych, 
- trwają prace nad przystąpieniem do realizacji Funduszu Sołeckiego, 
- w kasie Urzędu Gminy istnieje możliwość dokonywania opłat, wpłat, wypłat metodą 
bezgotówkową- kartą płatniczą lub blik- iem ( 6 cyfrowym kodem). 
Następnie na prośbę Wójta głos w jego imieniu zabrała Pani Małgorzata Leśniewska, 
pracownik ds. promocji i rozwoju, która przedstawiła informację na temat planowanych 
inwestycji oraz składanych wniosków w celu pozyskania środków zewnętrznych. Wyjaśniła, 
iż obiekty i świetlice wiejskie również są uwzględnione w przygotowywanych wnioskach. 
Zaś otwarte strefy aktywności, które mogą powstać, doposażą miejsca wypoczynku 
mieszkańców Gminy Białogard. Dodała, iż przygotowanie dokumentacji projektowej będzie 
bardzo ważnym elementem w uzyskaniu dofinansowania. Na tym Wójt zakończył 
przedstawiać informację z działalności międzysesyjnej.  

Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami na posiedzenie zaproszona została Pani Ewa 
Szczesnowicz, Zastępca Naczelnika Urzędu Skarbowego w Białogardzie, która zwróciła się 
do obecnych przypominając o konieczności dochowania terminu 30 kwietnia celem złożenia 
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w Urzędzie Skarbowym zeznania podatkowego za 2017 rok. Dodała, iż jej obecność na Sesji 
Rady Gminy podyktowana jest potrzebą zachęcenia mieszkańców Gminy Białogard do 
składania zeznań podatkowych drogą elektroniczną, korzystając z ogólnie dostępnych 
programów „e-PITY”. Nadal możliwe jest złożenie zeznania poprzez osobiste stawiennictwo 
w Urzędzie, wysyłając dokumenty pocztą lub wypełniając dokumenty elektronicznie. 
Przekonywała jednak, że lepszą, prostszą i dogodniejszą formą jest składanie deklaracji 
podatkowych korzystając z programu dostępnego m.in. na stronie internetowej: 
www.mf.gov.pl lub www.e-deklaracje.gov.pl Istotnym jest fakt, iż w porozumieniu  
z kierownictwem Urzędu Gminy, pracownik Urzędu Skarbowego przeszkolił pracownice 
świetlic wiejskich i bibliotek w zakresie nabycia umiejętności korzystania z w/w programu,  
a to miałyby ułatwić dostępne w świetlicach i bibliotekach komputery z wgranymi 
programami. Stąd też prośba Pani Naczelnik, aby wśród mieszkańców Gminy Białogard 
rozpowszechnić tę formę rozliczania się z podatków.  
Wójt Gminy Białogard przypomniał zebranym, że został podpisany list intencyjny z firmą 
gazyfikującą, stąd prośba o wypełnienie ankiet dostępnych na sali konferencyjnej  
i rozpowszechnienie ich  wśród mieszkańców Gminy.  

W dalszej kolejności o głos poprosił obecny na posiedzeniu Pana Jerzy Kotlęga, 
Radny Sejmiku Wojewódzkiego, który przedstawił informację o uchwaleniu budżetu 
Województwa Zachodniopomorskiego. Dodał, iż około 600 mln zł przeznaczone zostanie na 
wydatki inwestycyjne ze wskazaniem na rozwój gmin. To są środki po które Gmina Białogard 
będzie mogła się ubiegać. Zabezpieczone zostały również fundusze na budowę chodnika  
w miejscowości Moczyłki. Zaznaczył, iż 27 lutego br. na posiedzeniu Sejmiku 
Wojewódzkiego będą trwały prace nad Programem Ochrony Powietrza oraz Planem Działań 
Krótkoterminowych dla Strefy Zachodniopomorskiej w związku z przekroczeniem  
w powietrzu szkodliwych składników. Do tego czasu mieszkańcy gmin mają prawno wnosić 
uwagi, zastrzeżenia i zapytania dotyczące w/w programu.  

Głos zabrał Sołtys Moczyłek Pan Bogdan Michaliszyn i podziękował za 
zaangażowanie w kwestii chodnika, bowiem mieszkańcy długo czekali na jego realizację.  
 
Ad. 3. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że na dzisiejszą Sesję wpłynęła interpelacja od 
Radnego Pana Zygmunta Świdra, która dotyczy uwzględnienia w planowanych remontach 
dróg naprawę drogi w Nasutowie. 
Pan K. Gregorczyk zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są ustne interpelacje?  
Z powodu braku ustnych interpelacji, Przewodniczący przeszedł do kolejnego punku obrad.  
 
Ad. 4.  
Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmian w budżecie gminy na 2018 r,  
 Zmiany przedstawiła Skarbnik Pani Izabela Czaplejewska. Wyjaśniła, iż zachodzi 
konieczność skorygowania środków finansowych po stronie: 
- dochodów co związane jest z podatkiem leśnym i od nieruchomości za 2013 rok, 
-wydatków: * o kwotę 10 tyś. zł co wynika z potrzeby przygotowania dokumentacji  
w związku z planowanymi remontami świetlic w Nawinie i Buczku. * o kwotę 100 tyś. zł    
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z uwagi na utworzenie Sali Tradycji w Czarnowęsach. * 30 tyś. zł- zmniejszono wydatki  
z uwagi na odstąpienie od planowanej inwestycji dotyczącej przystani kajakowej w Byszynie. 
Zwiększono również wydatki związane z kulturą fizyczną. Istnieje możliwość poprawienia 
modernizacji infrastruktury sportowej na terenie Gminy Białogard. Otwarta strefa 
aktywności-  rozbudowa placów zabaw- na te przedsięwzięcia również zwiększono wydatki w 
budżecie, ale część kosztów zostanie pokryta z dofinansowania przez Urząd Marszałkowski.  
Z uwagi na brak pytań ze strony radnych, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 
uchwały, który jednogłośnie (14:0:0) został przyjęty. (zał. Nr 1)  
 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-2034,  
 Skarbnik Pani Izabela Czaplejewska poinformowała, iż zmiany WPF wynikają ze zmian 
w budżecie, o których była mowa we wcześniejszym wystąpieniu (pkt 4 lit.a). 
W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, 
który jednogłośnie (14:0:0) został przyjęty. (zał.Nr 2) 
 
c) odwołania delegata do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno- Gospodarczych  
w Białogardzie, 

W związku ze złożoną przez Pana Marcina Oborskiego rezygnacją z funkcji delegata 
Gminy Białogard do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno- Gospodarczych zaszła 
konieczność podjęcia uchwały Rady Gminy o odwołanie Pana Oborskiego z tej funkcji. 
Istotnym jest fakt, iż władze Stowarzyszenia dokonały zmian w Statucie Stowarzyszenia,  
w których wcześniejsza wersja wskazywała na dwóch delegatów wytypowanych przez Radę 
Gminy, w chwili obecnej zapis dotyczy obligatoryjnie Wójta i jednego delegata. W związku  
z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, który 
jednogłośnie (14:0:0) został zatwierdzony. (zał. Nr 3) 
 
d) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białogard, 
 Wójt Pan Jacek Smoliński wyjaśnił, że projekt uchwały dostosowuje regulamin do 
obecnie obowiązujących przepisów. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 
i w wyniku którego projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Białogard, został przyjęty jednogłośnie (14:0:0). (zał. Nr 4) 
 
e) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,  
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 
 Wójt Jacek Smoliński wyjaśnił, iż przedmiotowy projekt uchwały jest konsekwencją 
poprzednio przyjętego projektu uchwały omówionego w pkt 4 d. Uwag nie wniesiono, zatem 
Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi pod głosowanie, który 
wynikiem 14- za, 0- przeciw, 0 wstrzymujących się,  został przyjęty.  
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f) upoważnienia Wójta Gminy Białogard do zawarcia umowy użyczenia z Województwem 
Zachodniopomorskim- Zachodniopomorskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie  
w celu powierzenia Gminie Białogard wykonania zadania zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w nr 163 i 166 w granicach 
administracyjnych Gminy Białogard oraz w sprawie nadania numerów przystankom 
komunikacyjnym, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Białogard. 

Wójt Jacek Smoliński wyjaśnił, iż obowiązujące przepisy obligują do nadania 
wszystkim posiadanym przystankom numerów.  

W związku z brakiem z brakiem uwag ze strony Radnych Przewodniczący poddał w/w 
projekt pod głosowanie, który zatwierdzony został jednogłośnie, wynikiem 14:0:0. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach.  
Obrady XLVII Sesji Rady Gminy Białogard wznowiono o godz. 13.45, nieobecny jest Radny 
Pan Marcin Oborski.  
 
g) zasad przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym. 
 Przewodniczący wyjaśnił projekt uchwały. Otwarto dyskusję nad przedmiotowym 
projektem uchwały. O godz. 13.50 na salę przybył radny Marcin Oborski.  
 Głos zabrała radna Pani Monika Sztyma- Horwat, która odniosła się do dwóch projektów 
uchwał dotyczących diet przysługujących radnym i do wynagrodzenia dla Wójta. Pani radna 
przedstawiła sytuację pracowników Urzędy Gminy, którzy z informacji jakie posiada nie 
otrzymali podwyżki płac wobec powyższego oceniła oba projekty uchwał negatywnie. Głos 
zabrał Radny Pan Marcin Pender, którego zdaniem dysproporcje w płacach pracowników 
były zbyt duże i należało je wyrównać. Radny Kazimierz Chodynko zaproponował 
pozostawienie diet na obecnym poziomie. Pani Monika Sztyma- Horwat złożyła propozycję, 
aby środki pochodzące z podwyżek dla Radnych przekazać na fundusz płac dla pracowników.  
 Głos zabrała Pani Elżbieta Grygorcewicz- Cupał- Kierownik GOPS, która wypowiedziała 
się na temat wynagrodzenia pracowników GOPS.  
 Radny Pan Jan Budzyński zadał pytanie Wójtowi: czy ktoś z pracowników otrzymał 
naganę? Pan Wójt odpowiedział, że ustne nagany miały miejsce.  
 Pani Skarbnik Izabela Czaplejewska wypowiedziała się, że przy konstruowaniu budżetu 
na rok 2018 mówiła o ograniczeniu środków. Założeniem przy ubieganiu się o pożyczkę  
z budżetu państwa było utrzymanie wynagrodzenia na niezmienionym poziomie. W urzędzie 
wyrównano pensję tylko tym, którzy najmniej zarabiali, a których wynagrodzenie znacznie 
odbiegało od pozostałych pracowników.  
 Przewodniczący poprosił Wójta o komentarz do dyskusji. Pan Wójt odpowiedział, że  
w kompetencji Wójta jest wynagrodzenie pracowników, ewentualne karanie. Odnosząc się do 
wcześniejszej wypowiedzi Pan Wójt powiedział, że miały miejsce również wpisy do akt.  
Dyskusja na temat wynagrodzeń pracowników jest jak najbardziej słuszna, należało ją podjąć 
w momencie konstruowania budżetu.  
 Głosu udzielono radnej Pani Monice Sztyma- Horwat, która zgłosiła wniosek, aby 
pieniądze które były przeznaczone na podniesienie kwot diet i na wynagrodzenie Wójta 
przeznaczyć na płace pracowników, a więc przygotować poprawki do tegorocznego budżetu. 
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Przewodniczący propozycję radnej poddał pod głosowanie. Za przyjęciem wniosku były 2 
głosy, po czym Przewodniczący stwierdził, że wniosek upadł.   
 Przewodniczący przeszedł do punktu głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
zasad przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym. Wynik 
głosowania: (8:2:4), zatem projekt uchwały w sprawie zasad przysługiwania diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnym został przyjęty.   
 
h) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białogard; 
 Otwarto dyskusję nad w/w projektem uchwały. Głos zabrał Radny Budzyński, który  
przypomniał, że podwyższenie wynagrodzenie Wójtowi jest zasadne lecz nie w maksymalnej 
wysokości Głos zabrała Pani Elżbieta Grygorcewicz- Cupał. Stwierdziła, że kwota 
podwyżki dla Wójta jest zbyt wysoka, a pracownicy GOPS podwyżki nie otrzymali wcale, 
mimo, iż wykonują coraz więcej zadań. Głos zabrał Radny Pan Marcin Pender,  który 
podkreślił determinację i wkład pracy Wójta, który wyprowadził Gminę z zadłużenia.  
Uzyskanie pożyczki z budżetu państwa, spłata pożyczek w parabankach, utrzymana 
dyscyplina finansowa, ciągła walka z RWiK-iem o ceny wody to są zasługi Wójta dlatego też 
proponowana podwyżka  zdaniem radnego jest zasadna. 
 Wobec wyczerpania dyskusji na temat projektu uchwały, Przewodniczący poddał projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białogard pod głosowanie  
i stosunkiem głosów: (10:2:2) projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 
Gminy Białogard został przyjęty.  
 
Ad.5.  

Przewodniczący stwierdził, że Interpelacje zostały odczytane na początku Sesji po 
czym spytał czy ktoś chciałby złożyć ustną interpelacje?  

Pytanie zadał Radny Marcin Oborski: kiedy będą podjęte kroki związane ze Szkołą  
w Pomianowie i kiedy zostaną zabezpieczone środki, aby przygotować budynek do pełnienia 
funkcji Szkoły Podstawowej, a nie Gimnazjum?  Wójt odpowiedział, że decyzję trzeba 
poprzeć konsultacjami społecznymi i podjąć w 2019 roku.  
 
Ad. 6.  

Głos zabrał Sołtys Kościenicy Pan Damian Janusiak, który podziękował Wójtowi za 
przychylenie się do pisma w/s podwyżki dla Sołtysów za doręczanie pism. Sołtys zwrócił 
uwagę o zainstalowanie na świetlicach wiejskich programów, które ułatwią mieszkańcom  
rozliczanie podatków. Następnie wyraził zaniepokojenie w związku z akcją ratowniczą  
w miejscowości Buczek, gdy Straż Pożarna nie miała dostępu do punktu czerpania wody. 
Radny Budzyński poprosił o ustawienie tabliczki przy stawie w Buczku: „punkt czerpania 
wody”. Wójt podziękował OSP jak i Państwowej Straży Pożarnej za akcję ratowniczą. 

 Przewodniczący odczytał pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej ze Szczecina 
odnośnie uchwał budżetowych.  

Pani Sołtys Nawina podziękowała Wójtowi za niespodziankę Mikołajkową dla dzieci. 
Wójt podziękował wszystkim organizatorom spotkań na terenie Gminy i zwrócił się do 
sołtysów, aby zdjęcia czy filmy działań społecznych prezentowali na slajdach.  
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Ad.7.   
   Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku posiedzenia  XLVII Sesji Rady Gminy 
Białogard Przewodniczący Rady ok. godz. 15.00 zamknął jej obrady.  
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: Karolina Dudkiewicz 
 


